

DOI: 10.18572/1812-3767-2022-1-79-80

Рецензия на монографию: Глава государства / отв. ред. А.М. Осавелюк. М. : Проспект, 2021. 400 с.

Ларичев Александр Алексеевич,
заместитель декана по научной работе факультета права
Национального исследовательского университета Высшей школы экономики,
профессор департамента публичного права, доктор юридических наук, доцент
alarichev@hse.ru

Рецензируется монография, подготовленная авторским коллективом ученых-конституционалистов, в том числе сотрудников кафедры конституционного и муниципального права Университета имени О.Е. Кутафина (МГЮА), по вопросам конституционно-правового статуса главы государства в России, включая историко-правовое развитие данного института. Показана актуальность и научная значимость исследования. Подчеркивается вклад авторского коллектива в развитие связанных исследований в сфере конституционного права.

Ключевые слова: конституционное право, форма правления, институт главы государства, историко-правовое развитие, опыт России.

Review of the Monograph: The Head of State / Publishing Editor A.M. Osavelyuk.
Moscow : Prospect, 2021. 400 p.

Aleksandr A. Larichev
Deputy Dean for Research of the Law Faculty
of the National Research University Higher School of Economics
Professor of the Department of Public Law, LL.D., Associate Professor

The monograph in review is prepared by a team of authors - constitutionalists, including the staff of the Department of Constitutional and Municipal Law of the University named after O.E. Kutafin (Moscow State Law Academy), and is dedicated to the study of the constitutional and legal status of the head of state in Russia, including the historical and legal development of this institution. The relevance and scientific significance of the study is shown. The contribution of the team of authors to the development of related research in the field of constitutional law is emphasized.

Keywords: constitutional law, form of government, institution of the head of state, historical and legal development, experience of Russia.